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POGLED V LETO 1977 
V letu 197(> nismo uspeli uresniči t i 

vseh naših želja, zamisli in hotenj. Vendar 
kljub temu lahko r e č e m o , da je bi lo 
uspešno. Uspešno predvsem v tem, da 
smo se dokaj hitro prilagajali novim od
nosom, nekaterim novim kakovostnejš im 
zahtevam gospodarjenja na vseh p o d r o č 
jih d ružbeno gospodarskega življenja. Po
stavljeni smo bili v hudo preizkušnjo z 
naslednjo zahtevo: uskladiti potrebe v 
okvir materialnih možnost i in jih /. vidika 
celotne usmeritve države, republike in 
občine prek dogovorov spraviti v do ločen 
prioriteten red. Žal , pa moramo ugotovi
ti, da te usklajenosti v minulem letu 
nismo dosegli, kar nas sil i , da bomo letos 
pozornejši , odločnejši in preudarnejši . 

V letu 1977 si bomo morali v gospo
darjenju prizadevati, da č imveč iztisnemo 
iz materialne proizvodnje in j i hkrati pri
lagodimo vso potrošnjo . Torej, v primer
javi z lanskim letom, na videz nič novega. 
Pa vendar nam dajejo izhodišča zakona o 
združenem delu dovolj velike možnost i 
za hitrejše napredovanje v družbenih od
nosih, ti pa, ko l vemo, bistveno vplivajo 
na razvoj. 

Kajpada, v naši potrošnji bomo morali 
napraviti zares temeljit preokret. Zasno
vana mora biti na že sprejetih nače l ih , 
n a m r e č , da - razen investicijske raste 
počasneje kot družbeni proizvod. T o 
pomeni, da nobena (skupna, splošna in 
osebna) ne sme iti po svoji poti. Vse tri 
vrste moramo skupaj in ne vsako posebej, 
kot smo doslej ravnali. Samo na ta način 
bomo zmogli obdržat i celotno porabo v 
dogovorjenih okvirih, kar nam v preteklih 
letih ni nikdar uspelo. 

In dalje: vse odloči tve moramo spreje
mali z večjo odgovornostjo, kot smo j ih 
doslej. Tiste, ki jih bomo na samoupravni 
način sprejeli, pa bomo morali dosledno 
izpolnjevati. 

Večja produktivnost, k i je zagotovo 
najšibkejša t o č k a našega gospodarjenja, 
mora biti med osrednjimi nalogami tudi v 
tem letu. Brez njenega premika s sedanje 
mrtve točke v ce lo tnem.združenem delu, 
je nesmiselno hkrati načr tovat i nadaljnji 
razvoj tudi v drugih družbenih dejavno
stih in negospodarski infrastrukturi. 

Medsebojna odvisnost združenega dela 
in povezanost bosta šele zaceli dobivati 
prave razsežnosti . Posamezna prizadeva
nja za večjo uč inkovi tos t so n a m r e č brez 
haska, če j ih ne povežemo v skladno de
lovanje; n a m r e č , kar eden prihrani, lahko 
drugi nesmiselno potroši . A l i še d rugače 
r ečeno : če morajo delavci vestno izpol
njevati obveznosti v proizvodnji, potlej 
imajo tudi pravico in dolžnost vplivati na 
pametno potrošnjo . T o pa je v današnjem 
času m o g o č e doseči le z dogovarjanjem 
in sporazumevanjem, z upoštevanjem 
načela enakih pravic, dolžnosti in odgo
vornosti vseh delavcev v zd ruženem delu. 

Ob takem nač inu iskanja boljšega go
spodarjenja bi morali doseči v letu 1977: 

1) na področju primarnega sektorja 
kmetijstva in gozdarstva z uveljavlja
njem zakona o združenem delu bolj do
gnane samoupravne odnose, večjo pove
zanost v krogotoku d ružbene reprodukci
je ter enakopravnost v udeležbi družbene
ga dohodka. P rak t i čno pa to pomeni 
ob priznanju surovinske baze in njene 
prioritete v razvoju ter z jasno opredelit
vijo razvoja zasebnega sektorja inten
zivnejšo proizvodnjo, s lonečo na ukrepih, 
k i postajajo stvarnost tudi drugod po 
svetu; 

2) v predelovalni industriji boljšo 
izkoriščenost sedanjih zmogljivosti, z 

boljšim izkoriščanjem surovin in drugih 
materialov zmanjšanje stroškov, dalje z 
večjo uporabo znanja doseči solidnejšo 
kakovost izdelkov, ki bodo zato lažje 
našli pot na tržišče. Čeprav to resnico 
poznamo, jo preveč zanemarjamo; je pa v 
sedanjem trenutku mnogo bližja za večji 
gospodarski učinek, kot pa so lahko spre
membe v tehnoloških postopkih, k i terja
jo več časa in so tudi mnogo bolj odvisni 
še od drugih dejavnikov. 

3) na področju družbenih dejavnosti 
začetek gradenj otroškega vrtca, šol in 
ostalih objektov družbenega standarda 
ter dopolnitev družbenega načr ta obč ine 
s programom teh dejavnosti; 

4) na področ ju komunalnih dejavno
sti sporazumevanje v okviru predvidene 
komunalne skupnosti ter njenih enot; na 
ta nač in je treba tudi zagotoviti material
no osnovo za načr tne j šo izgradnjo komu
nalnih naprav, za novelacijo urbanis t ične
ga ter izdelavo prostorskega nač r t a ; 

5) na področju malega gospodarstva 
opredelitev razvoja le-tega v obdobju 
1976-1980; 

6) na področju medsebojnih odnosov 
pa večjo in zavestnejšo podreditev oseb
nih interesov skupnim ter več strpnosti in 
razumevanja. 

* * * * * * * * * * • * * * * * * * 
Občinske konference družbenopolitičnih organizacij, skupščine samouprav
nih interesnih skupnosti, skupščina občine Logatec in uredništvo Logaških 
novic želijo vsem občanom 

SREČNO IN ZADOVOLJNO LETO 1977 

ter mnogo uspehov v njihovem osebnem življenju kakor tudi v skupnih priza
devanjih pri oblikovanju naše samoupravne socialistične skupnosti 

* * * * * * * * * * * * * * * * * * 



Logatec: ^ k ™ f j " 
skupnost Naklo 
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K A K O B O D O V L O G A T C U 
L E T O S I Z P O L N J E V A L I 
S R E D N J E R O Č N I P R O 
G R A M ? 

Na decembrski seji konferen
ce krajevne skupnosti Dolenji 
Logatec, ki se je na tem zboru 
preimenovala v krajevno skup
nost Naklo, so med drugim ob
širno obravnavali izvajanje inve
sticijske dejavnosti, k i je za to 
leto do ločena s srednjeročnim 
nač r tom. 

Med poglavitnimi nalogami 
bo zagotovo gradnja otroškega 
vrtca v Logatcu z zmogljivostjo 
za 240 otrok. Vsa dokumenta
cija je že pripravljena, v maju pa 
bi ga začeli že graditi, in sicer 
podjetje Gradnik, ki je bilo med 
vsemi ponudniki najboljše. 
Tako lahko pr ičakujemo, da 
bodo logaški malčki dobili nov 
vrtec že jeseni 1978. 

Konferenca je obravnavala 
tudi potrebo po mrliški vežici. 
Sprejela je sklep o zače tku 
gradnje tega zelo potrebnega 
objekta v juniju 1977, denar 
zanjo pa bi zbrali s povišano na
jemnino za grobove, nadalje s 
prispevkom nove komunalne 
skupnosti, prispevkom za upo
rabo mestnega zemljišča, s pri
spevkom delovnih organizacij in 
s k red i tom 

Naslednja investicijska nalo
ga, ki jo nameravajo izpolnit i v 

tem letu, je zgraditev televizij
skega pretvornika na Sekirnici . 

Denar za to gradnjo bodo zbrali 
v krajevnih skupnostih Naklo in 
Tabor, v katerih živi okol i 1000 
lastnikov televizorjev. S prispev 
kom 300 din na posamezni te 
levizijski aparat bi zbrali okol 
300.000 din, nekaj malega pa bi 
prispevali tudi obe krajevni 
skupnosti. Za to gradnjo so že 
imenovali gradbeni odbor iz 
vrst krajanov obeh krajevnih 
skupnosti, in sicer so: predsed
nik Miha Kleč , člani pa Janez. 
Smole, Koloman Smodiš , Mar
cel Š te fanč ič , Janez Meze in 
ing. N iko Željko. 

, K o so govorili o izvajanju ce
lotnega srednjeročnega načr ta 
za krajevno skupnost Naklo, so 
ugotovili razmeroma neredno 
pritekanje denarja od posamez
nih tozdov, čeprav je že v velja
vi sklenjen samoupravni spora
zum; tudi zbiranje prispevka za 
uporabo mestnega zemljišča je 
pomanjkljivo. Kljub delnemu 
zastoju v zbiranju denarja pa so 
lani obnovili celotno e lek t r i čno 
omrežje v Blekovi vasi, za kar 
so odrinili okol i 80 starih mili
jonov, imajo pa že pripravljeno 
za asfaltno prevleko Krpanovo 
ulico, medtem ko bo kanalizaci
ja od Narodnega do Jačke zgra
jena še pred koncem aprila le
tos. 

Med sprejetimi sklepi se zdi 
zlasti pomemben tisti, k i govori 

Obvestilo 
UPRAVIČENCEM 
ŽIVNINE 

DO PRE-

Socialno skrbstvo obč ine 
Logatec obvešča vse o b č a n e , ki 
imajo pravico do preživnine, da 
1,1. 1, 1977 začne veljati nov 
zakon o zakonski zvezi in dru
žinskih razmerjih, ki prinaša v 
132. členu pomembno novost. 
Določba , da se bodo vse sodno 
do ločene preživnine povišale za 
toliko odstotkov, kot bo urad
no ugotovljeno povečanje živ
ljenjskih stroškov. 

O d l o č b o o novo ugotovljeni 
višini preživnine bo izdal pri
stojni organ občinske skupnosti 
socialnega skrbstva po uradni 
dolžnosti . 

Kaj je preživnina? 
P R E Ž I V N I N A JE PRISPE

V E K Z A P R E Ž I V L J A N J E 

O T R O K , KI G A M O R A P L A 
ČATI TISTI R O D I T E L J , KI 
N E ŽIVI Z O T R O K O M S K U 
P A J . T O SO P R E D V S E M 
O Č E T J E N E Z A K O N S K I H 
O T R O K A L I PA R A Z V E Z A N I 
STARŠI . P R E Ž I V N I N O SO PA 
D O L Ž N I P L A Č E V A T I T U D I 
S I N O V I IN H Č E R E Z A S V O J E 
O S T A R E L E S T A R Š E , C E 
L E - T I N I M A J O D O V O L J 
S R E D S T E V Z A P R E Ž I V L J A 
N J E . 

Vse uprav ičence , ki imajo 
stalno bivališče v naši občini 
obveščamo, naj se javijo na 
Socialnem skrbstvu obč ine Lo
gatec vsako sredo od 7. do 12. 
in od 14. do 17. ure. S seboj naj 
prinesejo vso dokumentacijo, ki 
jo imajo v zvezi z plačevanjem 
preživnine. 

o vestnem izpolnjevanju obvez
nosti po sklenjenem samouprav
nem sporazumu med krajevno 
skupnostjo in delovnimi organi
zacijami. 

Naj še zapišemo, da je bila 
razprava na tej konferenci iz
redno živahna, v kateri je bi lo 
izrečenih tudi mnogo koristnih 
pripomb in pobud za ureditev 
krajevnih perečih vprašanj. 

Jerina Franc 

Delegat, ravnaj se po navo
dilih svoje delegacije! 

BREZOBZIRNOST 
VOZNIKA GRADNIKA 

V , 
Po zadnjem sneženju je voz

nik Gradnik plu/il po logaških 
ulicah. Vendar njegov način 
dela kaže na njegovo brezobzir
nost do prebivalcev, Tako je v 
Mandrgah med pluženjem očit
no z zadovoljstvom hitreje plu-
žil in na ta način marsikate
remu stanovalcu nametal sneg v 
okna in vrata. Predlagamo vod
stvu tega podjetja, da opozori 
delavce, ki plužijo in čistijo ce
stne površine, na potrebno pa
zljivost pri tem delu. 

Krajani Mandrg 

Druga plat medalje 
Logaški kino opravlja svoje po

slanstvo neprekinjeno že skoraj 40 
let Veliko let je steklo, veliko fil
mov se je zvrstilo, predstav še več. 
Številne gledalce vseh teh predstav 
bi pa komaj ptešteli. Marsikdaj je bil 
kino edina stalna neprekinjena kul
turna dejavnost v naši občini. Ob 
delu kajpak nastopajo tudi zadrege, 
tudi napake, res je. Vendar ne bi ka
zalo posebej dokazovati, da ne gre 
za namerne zadrege, da ne gre za na
pake iz malomarnosti, kakor je čuti
ti iz očitajočega zapisa v zadnji Šte
vilki Logaških novic. Ne toliko zara
di opravičevanj, kolikor bolj zaradi 
postavljanja stvari na pravo mesto. 

Pa pojdimo po vrsti. 
Bela lisa na filmskem platnu, 

ki je žc zgubilo svojo belino. -
Temu je skoraj tako. Pa se za to reč 
res nihče ne briga? Natanko enajst 
mesecev mineva, kar je bilo naroče
no novo platno. r,a šc ni. To so 
posebna platna, posebnih razsežno
sti, ki jih jc moč le uvoziti, če 
uvoz to dovoljuje. Uvoz je pa sc 
vedno zadržan. 

- Kakovost predvajanja filmov: 
slaba ostrina, polovični napisi ali 
podpisi ali jih sploh ni. nesinhronizi-
ran preklop, čačke, namesto slike. 
- Tudi vse to sc lahko dogaja, ven
dar, in temu je tako: vselej mimo 
volje ali malomarnosti operaterja. 
Zakaj? 

Kar takoj povejmo, da pretežna 
večina filmov, ki jih v Logatcu pri
kazujemo, sc jc zvrtcla žc prej po 
takoimenovanih večjih mestnih sre
diščih. Pravimo ,jim tudi več ali 
manj „zdrsani" filmi. Temu sc pač 
nc da izogniti, nismo nc Union nc 
Komuna nc kaj podobnega. Zato sc 
čes to dogaja, da prejmemo film, ki 
je bil zaradi strganosti nepravilno 
lepljen, namesto na stiku dveh sličic, 
je lepljen kar prek sličice. V takih 
primerih sc film od zalepka dalje 
vrti napačno z razpolovljcno projek
cijo slike, dokler operater ročno ne 
naravna slike. Dalje: naravnava ostri

ne slike jc posebej problematična 
pri preklopih prcdfilmov ali napo-
vednikov na film. Redoma se to jav
lja pri filmih različnih tehničnih 
izvedb. Denimo: prcdfilm jc v stan
dardni tehniki, film pa v cinemaseo-
pu. Operater mora pri preklopu s 
standarda na cinemaseop zamenjati 
lečo in spet ročno čimprej naravnati 
ostrino. Seveda, pri največji naglici 
za gledalca neopazno to nc gre, ker 
pač ročno opravilo terja nekaj tre
nutkov. Sinmonizai ha iliko od ko
luta do koluta jc odvisna predvsem 
od zaključnih scen prednjega in za
četnih scen naslednjega koluta. Pri 
izrabljenih koncih (repih) ali začet
kih (glavah) manjka po več sličic in 
jc v takih primerih nemogoče zadeti 
slikovni ali glasovni sinhron, šc pose
bej občutno jc to pri glasbenih fll-
mih. Zaradi vseli takšnih nevšeč
nosti sc mora operater šc prav pose 
bej truditi, da čim bolj ublaži , , iz na
kaz ene" prizore. 

Torej gre za odgovorno početje, 
ki sc ga operater zaveda, nikakor pa 
nc za malomarnost ali malobrižnost. 
In nikar pozabiti: logaški kino pri
kaže na leto 150 filmov, kar jc več 
kot 300 predstav: ob vseh sredah, 
petkih, sobotah in nedeljah (ne gh 
de na praznike, rojstne dneve, take 
in drugačne zabave, ki sc jim mora 
o p c r . i l c r Odpovedati). Silna slvar tt 
pičlo plačilo. In brc/ pretiravanji: 
veliko ljubezni do filma jc zlitih v 
skoraj 1000 urah letno, kijih opera
ter z vso pozornostjo nameni blizu 
40.000 obiskovalcem. 

O nekulturnosti nekaterih obisko 
valcev, zlasti mlajših, smo že 
pisali, pa tudi o tem, da smo za nji
hovo vzgojo odgovorni v s i . Natanko 
tako. Za uporabo dvorane ]>,i plai .1 
kino samoupravni stanovanjski 
skupnosti nekaj manj kot 3 si.irc mi
lijone na leto, menda tudi zato, da 
bi imeli pozimi ogrevano dvorano. 
To tudi zahtevamo. 

Kakopak, tudi tako jc s to rečjo. 
maš 

^vs/\^ 

Vsem svojim obiskovalcem in drugim občanom želi 

SREČNO NOVO L E T O 

Kino Narodni dom 
Logatec 



Sindikati: ka] zda]? 
Na zadnji seji občinskega 

sveta sindikatov so delegati 
skupno s predsedniki osnovnih 
organizacij obravnavali kot 
osrednjo t o č k o uresničevanje 
nalog o zakonu o zd ruženem 
delu. V zače tku so ugotovili, da 
je septembrska konferenca dala 
poglavitno usmeritev dejavnosti 
osnovnih sindikalnih organi
zacij, a je to delo zastalo. Za 
nadaljnjo aktivnost je republiški 
svet ZSS pripravil do ločen 
načr t , na njegovi podlagi pa je 
bil pripravljen tudi občinski 
načrt za delovanje sindikatov v 
občini. Kot osnovna t o č k a so 
bile poudarjene naloge pri-izva
janju srednjeročnega programa, 
zlasti pa za povečanje produk
tivnosti dela, ki naj vključuje 
tudi prizadevanja za spodbud-
ncjše nagrajevanje. Zlasti bi se 
morali zavzeti za zmanjšanje 
bolniških izostankov in raznih 
neupravičenih izostankov z 
dela, ki o b č u t n o zmanjšuje do
hodek v vsaki delovni organiza
ciji. Nadalje so poudarili , da bi 
se morale sindikalne organizaci
je bolj /avzeti v vseh tozdih za 
izumiteljstvo in novatorstvo. 

Razen tega bi sc morale orga
nizacije odločneje zavzemati za 
natanko Izpolnjevanje sprejetih 
obveznosti iz vseh sklenjenih 
družbenih spora/umov in dogo
vorov. Več tehtnih misli je bilo 
nanizanih v zvezi z nepristran
skim in obširnim obveščanjem 
delavcev o razvoju delovne or
ganizacije in d ružbenopo l i t i čne 
skupnosti, v kateri živijo in de
lan-. 

Cilede izvajanja nalog pri ure
sničevanju določil zakona o 
združenem delu pa so na prvo 
mesto postavili sklep: odbori za 
vodenje in spremljanje javne 
razprave o zakonu <> /dru/enem 
delu v tOZdih morajo ponovno 
preveriti izpolnjevanje sklepov 
iz javne razprave; nadalje mora
lo zahtevati od samoupravnih 
organov, da izdelajo in sprejme
jo nač r t e za uresničevanje nalog 
i / anali/ o stanju v delovnih 
organizacijah, k i So bile priprav-
(jene v začetku javne razprave. 

V drugem delu seje jc bila 
razprava o pripravah letnih 
skupščin v decembru in januar
ju . Osnovne organizacije naj v 
teh pripravah pripravijo organi
zacijske, pol i t ične in kadrovske 
ocene. Po sklepu konference pa 
bi morali ugotoviti n idi , kako 
se uveljavljajo delegatska raz
merja v osnovnih organizacijah 
in v obč in i , regiji in republiki. 

Na teh letnih skupščinah bodo 
obravnavali tudi poroči la o delu 
sindikata v minnlpm 1f>tu in r> 

sklepnih računih glede finanč
nega poslovanja, kakor tudi o 
delovnem načr tu za leto 1977. 

Z zakonom o zd ruženem 
delu bo še bolj d o l o č n o oprede
ljena ustavna vloga sindikata, k i 
pa jo bomo uresničevali samo z 
aktivnim in odgovornim delom 
vseh, ki jih sindikat povezuje v 
zd ru že nem delu. 

N i k o Glavatovič 

Zanimivo 
preberite! 
Svet za preventivo in vzgojo 

v cestnem prometu SO Logatec 
je minuli mesec obravnaval iz
polnjevanje načrta v letu 1976 
in sprejel program za letos. Iz 
razprave na tej seji pa je zanimi
vo povzeti nekaj nadrobnosti, 
kar nam, občanom, utegne biti 
v korist. Pa poglejmo! 

V letu 1976 so bili v občini 
registrirani 1004 os. avtomobili 
(\ letu 1975 jih je bilo 936). in 
327 tovornih avtomobilov, oz. 
traktorjev, kar pomeni eno 
motorno vozilo na 6,4 prebi
valca. Dalje, v naši občini je 
1940 voznikov motornih vozil 
in 10 inštruktorjev. 

V letu 1975 je bilo na ob
močju občine 64 prometnih ne
sreč, v lanskem letu pa 62 (po
datki z dne 1. decembra 1976), 
katerih vzroki so bili: v 13 pri
merih neprimerna hitrost, v 12 
primerih izsiljevanje prednosti, 
v 6 primerih vinjenost, v 31 pri
merih pa drugi vzroki (zavija
nje, obračanje ipd.,) V nesrečah 
je bil udeležen en otrok in dva 
polnoletna pešca, huje ranjenih 
je bilo 15 oseb, dve pa laže po
škodovani. Materialna škoda 
teh nesreč je po nestrokovnih 
ocenah 572.150 din. 

Razčlemba udeležbe v nesre
čah kaže, da je bilo prizadeva
nje pri vzgoji mladine uspešno. 
Vendar pa hkrati ugotavljamo, 
da bo treba več vzgoje vozni
kom, ki po naših ugotovitvah 
povzročijo največ nesreč, in 
sicer z neprimerno hitrostjo, z 
izsiljevanjem prednosti in s po
dobnimi prekrški. V minulem 
letu je postaja milice v Logatcu 
prijavila sodniku za prekrške 
274 kršiteljev cestno-prometnih 
predpisov (v letu 1975 pa 248); 
število ugotovljenih vinjenih vo
znikov je bilo 98. V letu 1976 
so izrekli 309 mandatnih kazni 
v znesku 23.460 din 

Vinko Mlinar 

Čeprav je avtocesta prevzela pretežni del prometa, imajo logaški 
črpalkarji še vseeno dovolj dela 

Vesti z Vrha nad Rovtami 
Iz krajevne skupnosti Vrh 

nad Rovtami jc ponavadi bolj 
malo vesti S tem pa ni rečeno, 
da krajani te najmanjše krajevne 
skupnosti v občini nc delujemo 
na družbenopolitičnem, kultur
nem in gospodarskem področju 
in da nimamo perečih proble
mov. Kar berimo! 

V letu 1976 smo imeli dve 
večji prireditvi, pri katerih jc so
delovalo vse prebivalstvo krajev-
nc skupnosti. Prvič je bilo ob 
odkritju spominske plošče pad
lim borcem NOB in poimenova
nje podružnične šole po prvo
borcu Franu Isteniču; drugič pa 
pri taktični vojaški vaji Blcgoš 
76, v kateri sc jc izkazala velika 
pripravljenost, prizadevnost, 
enotnost in solidarnost vseh kra
janov. 

Pri vseh akcijah velja posebej 
pohvaliti mladino, ki |e imela 
pred nedavnim ustanovni občni 
zbor. V mladinsko organizacijo 
jc pristopilo 32 mladincev in 
mladink, ki so bili žc doslej zelo 
delavni Zlasti zasluži pohvalo 
dramska skupina, ki jc lani pri
kazala žc eno mladinsko igro, v 
načrtu za februar pa ima šc eno 
dramsko uprizoritev. 

Razen tega sc jc mladina za
vezala za organizacijo več preda
vanj iz področja obrambne vzgo
je in civilne zaščite ter izvedbo 
več kulturno zabavnih priredi
tev, katerih jc bilo doslej v naši 
krajevni skupnosti vsekakor pre
malo. 

Probleme v krajevni skupno
sti skušamo urediti največkrat 
na sejah članov sveta in delegaci

je ter krajevne organizacije socia
listične zveze. Prav v tem času je 
naš najtežavnejši problem, kako 
organizirati pluženje ceste Popit 
- Hlevni vrh - Vrh nad Rovta
mi. kjer je šola in trgovina. Ta 
odsek ceste je v zimskem času 
izredno težaven zaradi visokega 
snega in žametov, ki terja poseb
no mehanizacijo ki jo pa skup
nost nima. Prav pri pluženju po
membnejših vaških poti kažejo 
krajani veliko pripravljenosti; 
več jih je, ki sami plužijo, četudi 
jih stane po nekaj sto starih tiso
čakov. 

Cimpreje bo treba popraviti 
tudi most na cesti Popit - So-
pot, ker jc cesta zaprta za tovor

njake. Toda krajevna skupnost 
nima denarja in zato bo treba 
iskati pomoč predvsem pri upo
rabnikih te ceste. 

Na področju živinoreje se je 
nekoliko zboljšal položaj z ure
ditvijo odkupa mleka. Vendar pa 
z njim zaradi raztresenosti kme
tij po velikem prostoru ne zaja
memo niti polovico dnevne 
molže v krajevni skupnosti. 

S trgovino na Vrhu smo kar 
zadovoljni Je vseskozi dobro za
ložena z najpotrebnejšim bla
gom Odprta pa je tudi ob nede
ljah, ko imajo krajani več časa 
za nakupovanje. 

Pozimi so okrog Vrha izredno 
lepi smučarski tereni z debelo 
snežno odejo. V bližini je tudi 
Račevsko jezero, ki ima vedno 
dovolj obiskovalcev ledene plo
skve. 

Albin Bcrčič 



II J l j '! 1 r z e l i v p r e s k r l b i 

na območju krajevne skupnosti Naklo 

Vse po vojni je logaška trgo
vina znatno zaostala v razvoju 
vsega logaškega gospodarstva. 
To pa zato, ker je ostala bolj ali 
manj v starih, neustreznih loka
lih in skladiščih. Kakšna je vide
ti naša trgovina? 

Logaški tozd Mercatorja ima 
blagovnico in dve samopostrež
ni trgovini. Najslabša je zagoto
vo samopost režna trgovina pod 
Naklom, ki v nobenem oziru ne 
ustreza: čakalni prostor je od
ločno premajhen, zaradi česar 
morajo gospodinje, kljub prid
nosti blagajničarke, dolgo čaka
ti pred blagajno. V tej trgovini 
bi morali skrbeti za pestrejšo 
izbiro, k i naj bi bila tudi bolj 
kakovostna. 

Posebno kočljiva je ureje
nost bifeja, k i žc več let ni bi l 
poš teno obnovljen. Nadalje je 
slaba preskrba s sadjem in zele
njavo; zdi se mi, da je ta pro
blem že nekaj let v obravnavi, a 
brez haska. Kaže, da bi moral 
tozd Mercatorja urediti poseb
no trgovino s sadjem in zelenja
vo. 

Kar pa zadeva oskrbo naše 
krajevne skupnosti s kruhom, 
smo lahko zadovoljni, saj v zad
njih letih je tega živila vedno 
dovolj. Sprašujemo se le, zakaj 
ni več žcmelj, pa ustreznega 
kruha za diabetike. Tudi pre-

• + + * 
Vsem krajanom krajevne skup
nosti Naklo zdravo in uspešno 
leto 1977 želi svet KS Naklo 

skrbi z mesom smo posvetili 
precejšnjo skrb, kajti do uredit
ve nove mesnice, smo b i l i s tem 
živilom zares najslabše preskrb
ljeni. Zdaj je že o b č u t n o boljša 
oskrba z mesom in mesnimi iz
delki, če tudi je še ne moremo 
pohvaliti. Se je izbira namreč 
preskromna in tudi s kakovost
jo mesa ne bi mogli biti povsem 
zadovoljni. In ne smelo bi se 
več , primeriti kaj podobnega 
kot dan pred prvim novem
brom, ko ni bilo m o č dobiti no
benih mesnih izdelkov. 

Posebno vprašanje je tržnica, 
k i je slabo založena, ima prema
lo pokritega prostora in vrhu 
tega so na njej cene bolj ali 
manj brez vsake skrbnejše kon
trole, v 

K o je beseda o stanju trgovi
ne na območju krajevne skup
nosti Naklo , potlej je treba 
omeniti čedalje bolj pe rečo po
trebo po večji izbiri gradbenega 
materiala. Tako sta v naši kra
jevni skupnosti kakor sploh v 
obč in i , postali stanovanjska gra
ditev in obnova starih poslopij 
zelo razvejani, kar terja tudi več 
potrebnega gradbenega in inšta
lacijskega materiala. Ce bo tega 
dovolj, potlej bodo krajani in 
občan i raje kupovali doma kot 
v oddaljenejših krajih, kar pa 
pomeni, da bo ostajal iztržek 
trgovine v okviru obč inske 
skupnosti. 

Zelo pa smo lahko zadovolj
ni s trgovino z obutvijo, saj zdaj 
nudita kar dovolj bogato izbiro 
obutve trgovini Borovo in AJpi-
na, kmalu pa se jima bo spet 
pridružila, kajpak v prenovljeni 

obl ik i , še Pepelka. Tudi z zmer
nimi cenami v trgovini Konfek
cija smo lahko zadovoljni. 

Na koncu pa povejmo še 
ugotovitev, ki gotovo preseneča 
in vzbuja zares zaskrbljenost. 
Gre n a m r e č za ugotovitev iz je
senskih dni pred veliko t ak t i č 
no vajo, ko so pregledovali, 
kol iko in s č im je naša trgovina 
založena. Kaj so ugotovili? Nič 
manj kot tole: moke za en dan, 
mesa za dva dni, maščob za 
osem dni, sladkorja za trinajst 
dni, soli za osem dni, riža za tri 
dni, fižola za en dan, mila in 
detergentov za dvanajst dni, pe
troleja pa sploh nič. 

Tako torej: hujša elementar
na nesreča, kot potres ali pa ne
nadna zaostritev v mednarodnih 
odnosih, bi spravila krajane in 
občane že v nekaj dneh v hude 

tudi sesuje (le da se ne bi komu na 
glavo!). i 

Kaj tedaj? 
Mrtvi davkov nc plačujejo. Pri

spevkov tudi nc. Živi pa postavljajo 
razkošne nagrobnike (za manj kot 
star milijon sc j ih menda težko do
bi!), grobarino pa plačujejo po modi 
iz c kr. časov: kar za 10 let naprej, 
seveda, za enojni grob (2,5 m-) 
80,00 din, za dvojni družinski 
grob ( 5 m 2 ) pa 120,00 din. Kar 
predstavljajmo si. kaj bo pomenilo 
1986. leta 80,000 ali 12,000 din. 

Tol iko bo znesek za enoletno pri
stojbino tistih, ki so letos plačali še 
desetletno grobarino. Danes velja to 
za en sam nageljček. Kol iko j ih je 
treba žc samo za en venec! 

V r l i Ajdovci plačujejo letno 
100,00 za grobišče (ne za 10 let!), 
Vrhničanjc pa po 20,00 din letno 
od m2 grobišča. To za primerjavo, 

prehrambene težave. Ta vaja 
nam je odkrila še eno, sicer 
grenko, a koristno spoznanje, k i 
nas vse opozarja na našo površ
nost. Prav to spoznanje, in še 
druga, zavezuje potrošniški svet 
naše krajevne skupnosti, da v 
svojem delovnem programu v 
letu 1977 usmeri svoja prizade
vanja k urejevanju temeljnih 
vprašanj preskrbe prebivalstva. 

Ker puenekateri krajan ne ve, 
kdo so člani potrošniškega sve
ta v naši krajevni skupnosti, naj 
j ih naš te jemo: predsednik sveta 
Helena Brcnč ič , podpredsednik 
Ivan Koba l , člani pa Pavla Jur-
šič, Jože Selan, Albert Kovač ič , 
Alojz Sajovec, Marija Osternian 
in Stana Kek. 

Franc Jerina 

Čimprej uredimo 
in utrdimo 

samozaščitno dejavnost 
v delovni 

organizaciji 
in krajevni 
skupnosti 

pa tudi za premislek in raz sode k. 
Denarne potrebe za naprej kažejo 

ostre /obe. Poteg rednega vzdrževa
nja se bo treba lot i l i tudi večjih po
pravil: mrtvašnica, oporno zidovje, 
stopniščni dohod na pokopališče, 
priprave za izgradnjo mrliške Vežice 
- za vse to in še kaj, bi bilo treba 
zbrati vsaj kakih šest. sedem starih 
milijonov. To bi šlo, če bi že / ja 
nuarjem 1977 obveljalo plačilo za 
enojni grob 50,00 letno, za dvojnega 
pa bi bilo treba odštet i letno 80,00 
din. Podobno velja tudi za ostala lo 
gaika pokopal išča . 

Lahko pa ostanemo tudi pri Sta
rem. Pri tem sicer tvegamo, da izgu
bimo grobarje, da prepotrebnih več
j ih popravil ne bo; spr ičo tega pa da 
šc nimamo mrliške vežice, bomo še 
naprej skomigovali z rameni, morda 
pa šc dodali: bo že. 

mas 

Mrtvi ne plačujejo davkov 
Mrtve je treba pokopavati, zato 

potrebujemo pokopal išča , zato 
skrbimo, da so pokopališča urejena, 
da bi bila urejena. Mnogokaj store 
temu svojci pokojnikov, veliko pa 
ostaja še takega, kar jc treba urejati, 
vzdrževati. Ta dela p repuščamo po
kopališkim oskrbnikom grobarjem. 
Hvala in čast logaškim grobarjem! 
Res ni lahko imeti primernega gro
barja, da je pa grobar še dober, 
skrben, prizadeven prava sreča! 

Vendar . . . 
Zdaj se' pa začenja manj vesela 

zgodba, zgodlia o pridnih grobarjih, 
k i pa jim nc uspe urediti vsga, kar bi 
radi in kar bi bik) treba. Gre tedaj za 
tegobe vzdrževanja pokopal išč zara

di pomanjkanja denarja. 
Kako? Premalo denarja? ,Ia, 

kako pa to! Itd. 

Poglejmo na pokopal i šče v Dolnji 
Logatec: smeti jc treba pospravljati 
in odvažati, stezice in poti jc treba 
vzdrževati in posipavati, vodit i jc 
treba pokopališki red. Vse to jc ve
ljalo v letu 1976 nekaj nad I star 
milijon dinarjev (grobar jc prejel za 
celoletne skrbi reci in piši 100 starih 
jurjev!), pobranih pristojbin - gro-
barin snega leta pa ni za več kot 
850 starih t i sočakov. Torej primanj
kljaj! Ob vsem tem sc lahko mrtvaš
nica sesede, ker pač ni denarja, 
oporno zidovje (škarpa) pa se lahko 

Vesti Rdečega križa 
Krajevna organizacija Rdeče- ne Skupnosti niso dodelile denar-

ga križa Dol . Logatec, bo za ja. 
Novo leto 1977 skromno obda
rila vse stare krajane nad 80 let Organizacija Rdečega križa 
in bolne iz sredstev, ki jih je je stalno v finančni stiski, ker jo 
zbrala od članarine za leto j« kot društvo obč inska skup-
1976. Ta oblika dela te organi- \ Hint izločila i / svojega prora-
zacije jc že stalna in jo bomo ćuna pa, razen za socialno 
nadaljevali. skrbstvo, je niso sprejele samo-

Občinski odbor Rdečega kri- upravne interesne skupnosti, 
ža Logatec je na seji 7. 12. Glavni viri dohodkov so članari-
1976 pregledal letni program na ter dohodki, ki jih /hiramo 
organizacije in ugotovil, da so od tečajnikov prve p o m o č i , ki 
bile vse naloge v zvezi s progra- jih Organiziramo za b o d o č e so
mom uresničene , razen tistih, WJ*.-
za katere samoupravne interes- Pavla Jurš ič 



Iz življenja logaške garnizije 
Dragi bralci! Dandanasji jc te tako, da se v vsakodnevnih 

prizadevanjih srečujemo zdaj s tem, zdaj z onim, pa tako 
nanese, da se vpletajo v usode stalnih občanov tudi usode 
mladih ljudi, ki v logaškem garnizonu preživljajo del svojega 
življenja, polnega velikih odgovornosti. Prijetno jih je videti, 
poslušati in z njimi sodelovati. Ker takorekoč sodijo v utrip 
našega občinskega življenja, smo jih povabili k sodelovanju v 
našem glasilu. Odziv je bil velik, prevelik za tako skromen 
obseg Logaških novic. Vendar bomo poskusili objaviti 
čimveč njihovih prispevkov, zlasti tistih, ki tako ali drugače 
zadevajo skupne koristi in čustvu nas, krajanov, in njih. 

Urednik 

Rdeče knjižice 
v pravih rokah 

Vsako leto vstopi v vrste 
''Veze komunistov tudi več 
t«0Č mladih fantov, ki služijo 
vojaški rok. K tej armadi novih 
komunistov jc treba prišteti 
t l | d i nove člane osnovne organi
zacije zveze komunistov v enoti 
Boška Jeftiča. Ta slovesni dogo
dek jc bil ob Dnevu republike, 
k" so sprejeli v tej enoti I s no
vih članov; 

Kajpada pot do rdeče knji-
ni bila enostavna in lahka. 

Vsak novi član zveze komuni
stov je moral skozi v e č m e s e č n o 
nadpovprečno prizadevanje v 
'ojaškem in političnem vzgaja 

n JU. S tem boaO novi komunisti 
'udi nadaljevali, hkrati pa se 
Pripravljali n a , p o z n e j š e življc-
n J c . v katerem se bodo prav kot 
komunisti zavzemali v vsakda

njem življenju za moralne in po
lit ične cilje samoupravne socia
l ist ične družbe . 

In šc nekaj: ne glede na to, 
da so med novimi člani zveze 
komunistov mladi fantje iz vseh 
narodnosti Jugoslavije, velja po
sebej poudariti, da so skoraj vsi 
i / neposredne proizvodnje, kai 
kaže, da je osnovna organizacija 
preudarno ravnala pri izbiri . 

Ljubiša Milivojcvič 

Vsem vojakom in njiho
vim starešinam uspešno 
in zadovoljno NOVO LE
TO 1977 

Uredništvo 

Vojakom ob prazniku 

Vojaki logaške garnizije in pripadniki enote teritorialne obrambe 
•majo tudi skupne vaje. Med odmorom pa seje ponudila priložnost 
tudi za tale posnetek 

ludi danes nekje je deže
valo, drugje snežilo in bilo je 
hladno so stražarji v sivooliv-
nih uniformah varovali to deže
lo. Njeno graditev, njene vijuga
ste meje, njeno ponosno neod
visnost, drzne nove misli in vse 
dobre in mirne ljudi v njej. 

Tudi danes - kot včeraj in 
jutri so številni fantje doča
kali jutranji svit na prepihu v 
\tru~arnicah /x>leg karavel, vo
jašnic in skladišč, v hladnih 
hodnikih poleg pušk. 

A danes je njihov praznik 
praznik vojaka. Opoldne bodo 
dobili slavnostno kosilo. Zatem 
bo slišali stan) partizansko 
pesem. /xj še kako zgodbo. O 
rekah, bludnih kot Su t je skđ, in 
o šiie~nili planinah, kot sta 
Igmun in Koit/uh. (ilus sitnega 
borca jih bo ponesel tja daleč, 
do v meglo zavitega. Ruda , v 
katerem v vojaško suknjo zavit 
Tito pregleduje Prvo brigado 
njihove vojske. 

Glas bo govoril o hrabrih in 
mrtvih O mitraljezih „šarcih", 
0 betonskih bunkerjih, jeklenih 
srcih in pregibih. O tistih, kijih 
poznamo in ne poznamo. 

In nastopila ho rano in hitro 
decembrska noč, kol tista pred 
35 leti rKudu. \'ojaki bodo 
spet zaspali. Ne bodo jih zbudili 
hladni decembrski vetrovi, niti 
regljanje sovražnih milraljezov. 
Okoli njih so zidovi vojašnice, 
struže in dežurni se menjavajo 
po seznamu in ob določeni uri 
urejeno in v miru. 

Sele trobenta bo pretrgata 
hludni jutrunji mruk, slišali bo 
prodorne glasove „ustaj", za
tem bo „mirno" in „na desno 
ravna j s" ter „napred marš". 
Morda ho tudi „trkom napred 
marš", pa ..lezi" ter „neprijatelj 
1 leva" in „neprijatelj s desna". 

Sovražnika ni. Z medlim od
mevom bodo odgovarjala le 
mokra polja in vlažni kamen. 

Pa vendar bo vse kot v pravi 
vojni. Treba bo ležati v snegu in 
streliati po namočeni zemlji. 
Prav kot da sovražnik preži izza 
prvega kamna, izda prvega oru-
mcnelega grma. 

In tako bo vsaki dan, dokler 
bo noži janje z orožjem na tem 

planetu. Toda če bi spet z orož-
iem začeli urejevati spore, to 
naše ljudstvo ne bo začelo boja 
spet z vilami Niti se ne bo za
čelo vojaško urjenje šele tedaj, 
ko bi že začele pokati puške. 

Od ene do druge meje, da
nes, včeraj in jutri, peče julijsko 
sonce in veje decembrski veter. 
Fantje v uniformah se uče 
skrivnosti uspešnega napada in 
obrambe, pa zmogljivosti vseh 
orožij, iz katerih lahko se pošlje 
tudi pravo smrt. 

Ce tega nikoli ne bo treba 
bomo srečni. Če pa l*> treba 
tedaj bomo pripravljeni. 

Božo Banda 

V službi 
domovine 

Sem eden med več tisoč 
mladincev v naši armadi. Tu 
sem šele nekaj tednov, a imam 
že vrsto dobrih prijateljev med 
novinci in tudi med starejšimi 
vojaki. Doživel sem že nekaj 
prijetnih trenutkov med novimi 
tovariši, vendai najlepši je bil 
ob slovesni zaprisegi. 

Tistega dne sem tako kot 
drugi ves vznemirjen stal v vrsti. 
Ob zvokih koračnice vojaške 
godbe je mimo nas korakala 
skupina vojakov / zastavo, (.le
du! sem zastavo m premišljeval 
o skorajšnji zaprisegi. Poznam 
besedilo zaprisege, začel jo bom 
tako: „Jaz , Nešič G r a d i m i r . . ." 
in v nadaljevanju ponavljal sku-
pui / drugimi vrstniki besedo /a 
besedo zaobljube, da bom ved
no in povsod branil tO SVOJO 
socialistično domovino. 

Tako je tudi bilo, glasno sem 
govoril in sprejel veliko odgo
vornost. Zatem sem podpisal 
zaprisego, starešine pa so nam 
čestitali. Novinci smo postali 
šele tedaj pravi vojaki. Potlej je 
/apela harmonika in nastalo je 
veselje med vsemi, ki so se ude
ležili tega slovesnega trenutka. 

Gradimir Nešič 

file:///tru~arnicah


Občinska konferenca ZSMS Logatec je v sodelovanju s pripadni
k i J L A organizirala obč insko kviz tekmovanje A R M A D A Z M A G E 
- A R M A D A S V O B O D E . Pred polno dvorano Narodnega doma v 
Logatcu sta dve mešani ekipi vojakov in mladink odgovarjali na 
vprašanja iz razvoja naše armade. Vs i tekmovalci so pokazali do-
kajšnjo mero pripravljenosti, tako daje bil Zmagovalec od ločen šele 
z dopolnilnimi vprašanji. Za vzdušje med poslušalci so poskrbeli 
recitatorji in vojaški ansambel s pevci. 

Zmagovalna ekipa se je uvrstila na regijsko tekmovanje. Na Vrhni 
ki je sodelovalo osem ekip iz ljubljanske regije, v finale sta se 
uvrstili ekipi iz L jub l j ane -Vič in Logatca. Obe ekipi sta pokazali, 
da njeni člani dobro poznajo zgodovino N O B . Več uspeha pa je 
imela ekipa vojakov iz enote Danila P O B E R A J A in mladink iz 
Logatca. Razvodniku Petru B O G D A N U , vojakoma Djokici M I L O -
V A N O V I Ć U in Mehu SUŠICU ter mladinkam Juditi M I H E L Č I Č , 
Maji K O R E N Ć in Zvonki L O S T R E K ni bi lo t ežko zabeležiti še ene 
zmage s katero so si pridobili pravico do sodelovanja na republi
škem tekmovanju, na katerem so zasedli od l i čno č e t r t o mesto. 

Članom ekipe za dosežene uspehe iskreno čes t i t amo 

Janez T U R K 

Smučarska izkaznica 
Smučarska zveza Slovenije jc 

pred kratkim pričela z izvajanjem 
akcije „ S M U C A R S K A ČLANSKA 
I Z K A Z N I C A " . Ker se je tudi smu
čarski klub Logatec priključil tej 
akciji, vas želimo opozoriti na neka
tere ugodnosti, ki jih prinaša ta iz
kaznica. 

Vsak član SZS, oziroma njenih 
osnovnih smučarskih organizacij, 
sprejme, ob plačilu č lanar ine 150 
din za odrasle in 60 din za mladino 
pod 15 let, smučarsko izkaznico. 14 
bonov z 10 % popustom pri nakupu 
smučarske opreme, bon zavarovalni
ce Sava za primer nezgode ali smrti 
ter 10 % popust na slovenskih žični
cah. 

Izkaznice in boni so veljavni eno 
smučarsko sezono, in sicer vedno od 
1. 7. do 30. 6. naslednjega leta. Izje
moma letos pa velja sporazum, s 
tem pa tudi izkaznica, od I. 9. 1976 
do 30. 6. 1977. 

Ce želite prihraniti denar nri na

kupu smučarske opreme, se čim-
prejc včlanite v logaški smučarski 
khib, in sicer pri: C E R N E Marinki, 
Jačka 42, vsako sredo in petek, od 
16. ure do 18. ure, ter v tovarni KLI 
vsak dan med malico. 

V začetku decembra jc bil v Lo
gatcu sestanek predstavnikov vseh 
klubov, ki sodelujejo v tekmovanjih 
za . ,NOTRANJSKI POKAL". 

To so: SK Vrhnika, SK Postojna, 
„ETA" Cerkno, SK „ R U D A R " Idri
ja, SK „SNEŽNIK" Ilirska Bistrica, 
SK Borovnica, SK Crni vrh in S K 
Logatec Na sestanku jc tekla beseda 
o pripravah, organizaciji in izvedbi 
tekmovanj v letu 1977.- Funkcijo 
nosilca tekmovanj za letošnjo sezo
no je sprejel TVD Partizan - S K 
Vrhnika. 

Zelirrlo, da bi tudi letos tekmova
nje potekalo tako uspešno kot v pre
tekli sezoni. 

V A R C I J M O ! 
Z dogovorom delavcev v združenem delu ter drugih delov

nih ljudi in občanov , k i je v sprejetem srednjeročnem načr
tu, smo med drugim zapisali, da so naša prizadevanja za 
napredek ter izhodišča v usmeritvi družbenega razvoja inte
res, da s povečanjem produktivnosti in smotrnim gospodarje
njem uresnič imo cilje v t e k o č e m petletnem obdobju. Te

meljne naloge, ki smo jih s tem dogovorom zastavili, so zahtev
ne in j ih bomo opravili, če bo v aktivnosti vsakega člana 
dn ižbene skupnosti racionalno in v a r č n o ravnanje. 

Občan i razpolagajo z znatnim delom družbene akumula
cije, ki odteka iz procesa d ružbene reprodukcije v obl iki 
osebnih dohodkov in drugih prejemkov. Pri izplačevanju 
osebnih dohodkov, v „ k u v e r t e " ali na hranilne knjižice, za
držujejo občan i dalj časa pri sebi v gotovini večji del denarne 
akumulacije, ki je namenjena zadovoljevanju t ekoč ih potreb. 
Tako so iz procesa družbene reprodukcije iz ločena znatna 
sredstva, ki ne opravljajo svojih ekonomskih funkcij. 

Izplačevanje osebnih dohodkov in drugih prejemkov 
prebivalstva na t ekoče r ačune , k i so osnova za vzpostavitev 
brezgotovinskega plačilnega prometa med občan i in gospo
darstvom, pa omogoča aktivirati tudi tista sredstva, k i so 
namenjena tekoč i porabi, in s tem zadržat i večji del sredstev 
občanov ves čas v aktivnih gospodarskih tokovih. 

Strinjali se boste z nami, da bomo s takim poslovanjem 
mnogo lažje ustvarjali razmere za hitrejši in stabilnejši gospo
darski razvoj ter krepili materialno podlago združenega dela 
in akumulacijsko sposobnost gospodarstva. Vse to pa so 
pomembni cilji, k i smo jih vgradili v resolucijo o skupni 
poli t iki ekonomskega in socialnega razvoja države. Izplačeva
nje osebnih dohodkov na t ekoče r ačune bo tako sestavni del 
naporov /a uresniči tev smotrov politike gospodarskega raz
voja. 

Smotrno varčevanje vseh, vedno in povsod, je torej hkrati 
kvalitetni porok za že leno večjo produktivnost in uresniče
vanje zač r tane razvojne poti. 

L J U B L J A N S K A B A N K A L O G A ! K 

Marksistični krožek 
Osnovna organizacija Z S M 

Dol . Logatec si že dalj časa pri
zadeva, da bi v svoje delovanje 
vključila tudi aktivnost, ki bi 
zajela čim več mladih iz krajev
ne skupnosti in j im nudila kar 
najširši program marksist ičnega 
izobraževanja. V marksis t ičnem 
krožku bi tako obravnavali te
meljne probleme iz klasične 
marksist ične misli in sodobne 
družbene probleme v svetu in še 
posebej pri nas. Delo v krožku 
00 potekalo tako, da bo vsako
kratni nosilec določene teme 
podal kratek uvodni prikaz, sle
dila pa bo razprava, k i naj pri
pomore k uveljavitvi znanj in 
nagnenj posameznih udeležen
cev. 

Ni potrebno na dolgo in širo
ko razpravljati o vlogi in po
membnosti tovrstnega dela z. 
mladimi; dodam naj samo, daje 
pri takem delu zaželena, in celo 
nujna, aktivnost mladih komu
nistov, ki se v premajhnem 
obsegu udeležujejo dejavnosti 
Z S M S . 

Naj za primer navedem samo 
npkai tem ki hi iib lahko na teb 

sestankih obravnavali: osnove 
marksističnega svetovnega na
zora, osnovne moralne vrednote 
v socialistični družbi , aktualni 
problemi uveljavljanja marksiz
ma, kultura in delovni ljudje, 
religija in sodobni človek, mlad 
človek danes, samoupravljanje v 
KS , politika neuvrščenost i irl 
mednarodni odnosi, usmeritev 
in organiziranost Z S M S , kako 
naj si izbiram življenjskega tova
riša, itd. 

To je seveda le nekaj tcin.se 
polno drugih pa je, ki bi jih 
lahko uvrstili v naš program, če 
bo večina sodelujočih zaintere
siranih in bo pripravljena o tein 
razpravljati. 

T i naši sestanki bodo najver
jetneje ob nedeljah dopoldne, 
ker je to za več ino verjetno naj
primernejši termin. S prosto
rom bodo verjetno težave, toda 
z dobro voljo bomo zmogli tud' 
to. Torej, mladinci in mladinke, 
ko preberete plakat ali dobite 
vabilo: pridite in ne boste razo
čarani . 

Matiaž Kek 

http://tcin.se


Stiske logaške knjižnice KULTURNA 
KRONIKA 

O vlogi in pomenu knjig ter 
pisane besede nasploh za č im 
celovitejšo osebnost vsakega 
človeka, ni da bi govorili. Na 
eni strani vedno manj beremo 
leposlovna dela zaradi „poman j 
kanja ča sa" , in pa ker več gle
damo televizijo, pos lušamo 
radio ali kako drugače preživ
ljamo prosti čas, na drugi pa 
tudi zato, ker so knjige drage in 
dostopne tistim, ki si tovrstne 
izdatke lahko privoščijo. Seve
da po tej drugi strani ne gre pre
tiravati, ke r . . . Ker obstoje 
številne knjižnice, ki naj za 
nizko izposojevalnino nudijo 
najširšo izbiro najrazličnejšim 
okusom bralcev in naj bralca 
tudi usmerjajo (poleg šole seve
da) in ga vodijo med takimi 
skrajnostmi, kot je kičast i ko-
mercializem solzavih ljubezen 
skih /godb ali pa nerazumljivih 
besed in stavkov polna najmo
dernejša „ rad ika lna" poezija. 

Seveda je to nače lno stal išče, k i 
v konkretnih okoliščinah nujno 
doživi spremembe na boljše, 
oziroma, večkra t na slabše. 

V logaških knjižnicah na 
slabše. Majhna in gospodarsko 
ne najmočnejša obč ina kot 
smo, tudi ne premoremo tolike
ga denarja, da bi lahko z njim 
financirali tudi potrebe ma t i čne 
knjižnice Logatec, ki seveda 
mora poslovati tako, kot vsaka 
druga organizacija. Vedeti mo
ramo tudi, da je del denarja, 
zbranega v naši občini za kul
turno dejavnost, ki ga interesna 
skupnost za kulturo odvaja re
publiškim kulturnim ustanovam 
in organizacijam, precej visok, 
tako, da ga za d o m a č e potrebe 
ostane premalo, posebej še 
zato, ker smo odplačevali poso
ji la. Pa vendar navkljub omenje
nim težavam ma t i čna knjižnica 
opravlja pomembno kulturno 
poslanstvo, saj nakl jučni opa/o 

Prijatelju, Hermanu Pavlinu, 
na grob 

Spomine, ki se staplajo v mrtvi 
tišini? 

Ali pesem, ki s krčevito 
upornostjo premaguje smrt in v 
svojem nenehnem pomlajevanju 
ostaja večno lepa, naša, člove
ška. 

To večno lepo, naše in člo
veško si sooblikoval 7 našo 
osmerico, ki se je pred vsega pe
timi leti upela v naše ljudi. In 
kako kmalu se je naša osmerica 
srečala z dnigo, tretjo in še z 
nepregledno množico enako ču
tu tli. Pesem iz naših skupnih 
src je zaobjeta dom, domovino 
in fe daljnji svet. Bila nas je veli
ka družina, v kateri je vsakdo 
enako pomemben, vsakdo ne 
najbolj enostavno zamenljiv. 
Potrdilo temu je iskrena prisot
nost ob tvojem grobu, posebej 
pa še prisotnost množice nas, 
tvojih pevskih prijatelja': iz 
Škofje Loke, s Prevalj, iz Mari
bora, iz Pivke, llotedršice. Gor
njega in Dolnjega Logatca. 

Nase globoko sozaijc družini 
in svojcem! 

Vendar pa, ker človek osniis-
Ija svoje življenje z delom, opra
vil si pa veliko delo, dasiravno 
ga nisi dokončal; vse storjeno 
pa ostaja z nami, z nami živi, 
kakor živijo v nas še naprej nase 
za snu te želje. 

Logaški oktet 

Odhajaš tiho, brez slovesa, ti 
nas prijatelj, pevec. I'rav za 
<Jancs /a dan smo se pevci Lo
gaškega okteta domenili za se
stanek z vodstvenimi zastopniki 
Kl</ zaradi nadaljnjih delovnih 
"» pevskih načrtov. In še pose
bej si na zadnji oktetovi vaji 
spraševal prav ti, če bo res pri-
*h do srečanja z vodstvom 
Podjetja, kjer si že več let 
opravljal vozniške posle. 

Prišlo bo do srečanja. 
In potem se je zgodilo, kar 

Je ne bi smelo zgoditi, kar se ne 
W smelo še zgodili. Četrtek je 
"EJda napočil, m srečujemo se; 
^nogo nas je: od vsepovsod. 
Privabil nas je navček s svojim 
ncizpmsnim poklenkavanjem 
kropit. Kaj kropit? Življenje, 
b se ga je nateklo le za 40 let? 

valeč v ponedeljkih, sredah in 
petkih med 18. in 20. uro lahko 
v knjižnici v Dol . .Logatcu mar
sikaj vidi in doživi. Ve l iko 
mladih, predvsem takih med 
10. in 20. letom, je v tem času 
v knjižnici: z željami po novi l i 
teraturi, ali pa v čitalnici , listajo 
revije, leksikone, almanahe .,. . . 
Res, večina obiskovalcev knjiž
nice sestavljajo mladi, pa tudi 
starejši niso tako redki. 

V okviru ma t i čne knjižnice 
delujejo tudi krajevne knjižnice 
v Gor. Logatcu, Hotederšici in 
Rovtah. Nakljub prizadevnemu 
delu vseh knjižničarjev pa se te 
knjižnice nahajajo v neustreznih 
prostorih in zato naj ta članek 
izzveni tudi kot poziv č lanom 
posameznin krajevnih skupno
sti, in še posebej č lanom Z S M S 
v teh krajevnih skupnostih, da 
napnejo svoje moči in se potru
dijo, da se obs to ječe stanje 

. spremeni, saj bodo s tem kori
stili predvsem sebi. \ 

Mat ična knjižnica nima red
no nastavljenih delavcev, čeprav 
t ekoče delo samo zahteva pro
fesionalca, pa ne samo enega. 
Knjižnice v drugih krajih imajo 
redne zaposlene delavce. Naši 
knjižničarji pa opravljajo svoje 
delo predvsem iz ljubiteljstva. 

Poglavitna težava je seveda v 
tem. da primanjkuje denarja za 
nove knjige, ki so glavna pri
vlačnost za bralce. Nekol iko 
knjig so knjižnici tudi darovali 
posamezniki, kakor tudi organi
zacije. Tako je Ivanka Trček da
rovala 61 knjig, Iva Kune 22 
knjig, od organizacij pa sta se 
izkazala občinski komite Z K S 
Logatec in obč inska konferenca 
Z S M S Logatec. Skupno darova
nih knjig je tako več kot 150. 

Pa si poglejmo še nekaj dru
gih številk, 1 k i so same po,sebi 
dovolj zgovorne: število knjig v 
vseh knjižnicah dosega sleoro 
10.000, od tega jih je v D o l . L o 
gatcu 6500, Gor . Logatcu 
1020, Hotederšici 1.370 in v 
Rovtah 720. Samo knjižnica v 
Dol . Logatcu je do 15. 9. t. 1. 
izposodila 8.830 knjig, ima pa 
826 rednih članov. 

Vsem darovalcem knjig se v 
imenu zbora delegatov Matične 
knjižnice Logatec najtopleje za
hvaljujem, o b č a n e pa sprašu
jem: ko l iko časa že niste pre
brali kake leposlovne knjige?-
Vrata knjižnic so vam na stežaj 
odprta! 

Matjaž Kek 

Č L O V E K - D E L O - K U L T U 
RA. Občinska konferenca ZKS 
Logatec organizira skladno z 
akcijo „Komunista" program 
prireditev, s katerimi želi pribli
žati kulturne dobrine in vred
note delovnemu človeku. 

Program kulturnih dogodkov 
se bo odvijal skozi celo zimo in 
bo omogoči l delavcu - samo
upravljalo! srečanje z domačimi 
in gostujočimi kulturnimi ust
varjalci Med najpomembnejšimi 
prireditvami naj omenimo: raz
stavo, posvečeno ..Blegošu 76", 
opstovanje Mestnega gledališča 
Ljubljanskega, razstava bratov 
Tršarjcv, revija domačih kultur
nih dosežkov, tribuna na temo: 
umetnost, kaj to je? (Razgovor 
z vidnimi slovenskimi ustvarjalci 
s področja gledališča, glasbe, sli
karstva, filma, RTV, novinar
stva, književnosti)." 

LOGAŠKI OKTET je gosto
val konec novembra pri delavcih 
CHF.MA v Ljubljani. S priložno
stnim programom jc ..logaških 
osem" počastilo 20 let delovnih 
uspehov Ohcma in praznik repu
blike, čemur je bila prireditev 
tudi posvečena. 

PROSLAVA DNEVA RE
PUBLIKE jc organizirala letos 
osnovna šola Osem talcev iz Lo
gatca. Poleg slavnostnega govor
nika Marjana Skubica so sc do
stojno predstavili recitatorji, 
moški zbor iz Dolnjega Logatca 
pod vodstvom Janeza Gostišč, 
dekliški zbor pod vodstvom 
Alojza Raucha in Pihalni orke
ster, ki ga. vodi prof. Alojz Vel-
kavrh in ki ob vsaki priložnosti 
potrjuje svoj kvalitetni razvoj. 
Slikovni delež je pripadal Maticu 
Cimpcrmanu, režijo pa jc spret
no vodila Martina Comino. 

DVOJE GLEDALIŠKIH GO
STOVANJ za šolsko in predšol
sko mladino. Kulturna skupnost 
Logatec je omogočila konec de
cembra gostovanje Mladinskega 
gledališča iz Ljubljane s Harriso-
vo komedijo Pavliha in Mica (2 
predstavi za obe osnovni šoli); še 
prijetnejše darilo za dedka Mraza 
jc bila lutkovna pedstava Dane
ta Zajca, Kralj Matjaž in Alenči-
ca. Na štirih predstavah Lutkov
nega gledališča ..Jože Pcngov" iz 
Ljubljane so se lahko zvrstili 
prav vsi šolski in predšolski otro
ci 

1)1 KLISKI PEVSKI ZBOR 
IZ LOGATCA je v oktobru letos 
sodeloval na področnem letal
ski ni kvizu v Bihaču. V de
cembru pa sc je zbor predstava 
na zaključnem letalskem kvizu v 
Zemunu. 

maš 

C 
Pravica 

in dolžnost 
slehernega med nami 

je aktivno 
sodelovati 

v družbeni samozaščiti 

V . 



Žirija 
za podeljevanje priznanj Osvobodilne fronte slovenskega na
roda pri občinski konferenti SZDL Logatec 

razpisuje za leto 1977 

6 srebrnih priznanj Osvobodilne fronte, ki bodo podeljene za 
območje občine Logatec ob obletnici ustanovitve Osvobodil
ne fronte slovenskega naroda - 27. aprila 1977. Priznanja 
bodo podeljena posameznikom, družbeno-političnim in 
drugim organizacijam ter skupnostim za trajnejše dosežke na 
področju: 
— razvoja socialističnega družbenopolitičnega sistema, 
— razvijanja in krepitve socialističnih samoupravnih odno

sov, 
— uveljavljanja demokratičnih in humanih socialističnih 

odnosov 
— družbeno-pblitičnega dela med delovnimi ljudmi in obča

ni, ki je pomembno prispevalo k uveljavljanju socialistič
nih in človeških odnosov na različnih področjih in obli
kah družbenega življenja. 
Žirija bo predvsem upoštevala delovne ljudi, občane in 

njihove organizacije, ki so se posebno izkazali in so že dejav
ni pri uresničevanju idejnopolitičnih nalog SZDL v družbe
nopolitičnih in družbenih organizacijah, organizacijah zdru
ženega dela, samoupravnih interesnih skupnostih, krajevnih 
in ostalih temeljnih samoupravnih skupnostih, še posebej pa 
pri socialistični vzgoji mladine. 

Pri tem bomo upoštevali tudi mlajše družbenopolit ične 
delavce. Izbrali bomo zlasti tiste, ki za svoje družbeno-poli-
t ične delo še niso dobili pomembnejših družbenih priznanj, 
odlikovanj in nagrad. 

Predlog za srebrno priznanje OF slovenskega'naroda, naj 
pošljejo predlagatelji (družbenopolit ične, družbene organiza
cije in društva ter organizacije združenega dela, samoupravne 
interesne ter ostale temeljne samoupravne skupnosti) krajev
nim organizacijam SZDL, odnosno njihovim izvršnim odbo
rom, ki predloge uskladijo ter jih posredujejo žiriji pri OK 
SZDL Logatec najkasneje do 30. III. 1977. 

Kasneje prispelih predlogov žirija ne bo mogla upoštevati 
v letu 1977. 

Žirija za podeljevanje 
priznanj OF pri OK SZDL 

Logatec 

Obvestilo 
Glede na določbe 61. člena Za

kona o varnosti cestnega prometa 
(Ur. list SRS št. 24/75), ki sc izvaja
jo po 19. novembrom 1976, sme vo
ziti v cestnem prometu delovni 
stroj, motokultivator in kolo z mo
torjem, kdor ima potrdilo o znanju 
predpisov o varnosti cestnega pro
meta ali voznik, ki ima veljavno 
vozniško dovoljenje za vožnjo mo
tornih vozil, oz. kmetijskih traktor
jev. 

Pogoji za pridobitev potrdila o 
varnosti cestnega prometa so nasled
k i : 

- da je uspešno opravil preizkus 
znanja 

- da jc dopolnil starost 1 H let za 
vožnjo delovnih strojev, IS let za 
vožnjo motokultivatorjcv in traktor
jev in 14 let za vožnjo koles s po
možnim motorjem. 

Obvestilo 

Obveščamo vse delovne ljudi 
in občane obč ine Logatec, da 
bo Zoran M R A K - družbeni 
pravobranilec samoupravljanja 
za o b č i n o Vrhniko in Logatec 
- v letu 1977 začel opravljali 
pravne pomoč i pri, svetovanju 
in razreševanju odprtih vpra
šanj, s katerimi sc srečujejo de
lovni ljudje in občan i , na po
dročju varovanja samoupravnih 
pravic in dnižbene lastnine v 
združenem delu, krajevnih in 
samoupravnih interesnih skup
nostih. 

Pojasnila in nasvete pravne 
pomoč i boste lahko dobili vsa
ko drugo S R E D O v mesecu, od 
15. do 17. ure, v prostorih 
občinskega sindikalnega sveta, 
Notranjska cesta 14 Logatec. 

O B Č I N S K I S V I T 

Z V E Z E S I N D I K A T O V 
LOGATEC 

Logaške novice - glasil 
SZDL občine Logatcu Ureja 
uredniški odbor: Albin Cuk, de
legat K t I Karel Nanut. delegat 
OK ZKS. Marcel Stefančič. dele
gat KSP. Tatjana Stirn. delegat 
KLI. m h udi Vogrič, odgovorni 
urednik. Družbeni organ je izda
jateljski avet, ki ga tvorita 
2 0 č lanska delegacija družbenih 
organizacij ia organizacij zdru
ženega dela ter delegacija ured-
fftškega odbora. Tlak tiskarne 
Ljudaka pravica v Ljubljani Po 
mnenju sekretariata za Informa
cije SR Slovenije it. 421 - 1/72 
je glasilo oproščeno plačila te 
meljnaja davka od prometa pro
izvodov. 

Zahvala 
po nespremenljivih okoliščinah slovesa ob nenadni in nena 
domestljivi izgubi dragega moža in očeta 

HERMANA PAVLINA 

se iskreno zahvaljujemo vsem njegovim prijateljem in sode
lavcem, ki so se v tako velikem številu poslovili od njega, ga 
spremili na njegovi zadnji poti, darovali cvetje in nam kakor
koli pomagali. Prisrčna hvala vsem pevcem, pihalnemu orke
stru in govornikoma za poslovilne besede. Posebna zahvala 
tudi vsem delavcem in kolektivu KLI Logatec za nesebično 
pomoč , ki jo ne bomo pozabili. 

ysem še enkrat iskrena hvala! 
Žalujoži: žena Ivanka, otroci Herman, Emil in Janja 

Otroci od 7. do 14. leta lahko 
vozijo kolo samo, če imajo izkazni
co o uspešno končanem preizkusu 
znanja za voznika kolesa. Cc tega 
potrdila nimajo, sc v cestnem pro
metu smejo voziti samo v spremstvu 
odrasle osebe. 

Glede na navedene določbe Za
kona o varnosti cestnega prometa jc 
Svet za preventivo in vzgojo SO Lo
gatec organiziral tečaj za voznike 
navedenih kategorij. Organizacijo in 
izvedbo tega tečaja ter preizkus zna
nja bo opravilo AMD društvo Po
stojna. Vsa navodila glede priglasa in 
rokov za opravljanje izpitov in preiz
kusov znanja, potrdil o opravljenem 
preizkusu znanja, bodo kandidati 
dobili pri predavatelju. Razen za na
vedene kategorije sc lahko prijavijo 
tudi kandidati za opravljanje izpita 
za vožnjo traktorja. Kandidati bodo 
imeli le nekaj dopolnilnih ur tečaja, 
praktični del izpita pa bodo oprav
ljali v Logatcu. 

Svet za preventivo 
in vzgojo 

v cestnem prometu 
občine Logatec 

Kot delegat posreduj mne
nja in stališča svoje družbe
ne sredine! 

Kino obvešča 
PREDSTAVE OB TORKIH 

Od januarja 1977 dalje bodo 
filmske predstave ob tokih na
mesto ob sredah. 

VIŠJE CENE 

Prav tako s p o r o č a m o , da 
bodo s 1. januarjem 1977 zara
di podražitev najemnin za filme 
2 5 % , za dvorano 10% cene 
vstopnicam za 15% višje, i " 
sicer: 

parter stara cena: 7,00 din nova 
cena: 8,00 din 
balkon stara cena 8,00 din nova 
cena: 9,00 din 

Ob tem je treba reci, da gre s 

to ceno /a najemnino in prika
zovanje tistih filmov, ki veljajo 
za p o p r e č n o dogovorjene zne
ske. K o gre za filme, ki so po
godbeno ovrednoteni z. distribu
cijo višje, kot je običajna cena 
(zaradi daljšega l i lma, zaradi 
posebnega umetniškega dosež
ka, enako velja za vse slovenske 
filme), bomo k običajnim ce
nam zaračunavali še najmanJ 
20 % pribitka. 

niaš 


